
Rada Gminy Chełmno
ROO.0002.6.2011

Protokół
z obrad

VI Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 9 czerwca 2011 roku w godz. od 1000 do 1310 w Urzędzie Miasta Chełmno, 
sala nr 102, odbyły się obrady VI Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli:

Radni Rady Gminy w liczbie 14 na 15 ogółem. Obrady prawomocne; 
1. Elżbieta Zawal;
2. Lech Orzech;
3. Jan Kaczmarczyk;
4. Krzysztof Madej;
5. Krystyna Janowska
6. Piotr Mikrut;
7. Grzegorz Sobieralski;
8. Zygmunt Urtnowski
9. Kazimierz Pasiński;
10. Ilona Sądel-Gredecka; 
11. Mieczysław Urbański;
12. Bogusław Kiełbasiewicz;
13. Zbigniew Kłos;
14. Henryk Krzywdziński;

Oraz zaproszeni goście:
1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno;
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Krzysztof Zawadziński – kier. Ref. RBG;
5. Edward Rączka – Radca Prawny;
6. Anna Woelke – protokolant

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG.
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (Zał. Nr 2).
Do porządku nie zgłoszono uwag. 

Ad. 2.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz
sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 3)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono
uwag.

Ad. 3. 
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt odpowiedział na interpelacje z poprzedniej sesji (Zał. Nr 4). 
P. Przewodniczący poprosił o przedstawianie interpelacji.
Zgłoszono następujące interpelacje:



1. P. Zawal poruszyła sprawę rolników, którzy  otrzymali  informację  od  Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa o tym, iż maja źle pomierzone pola a co za tym 
idzie źle naliczane dopłaty bezpośrednie. W związku  tym będą mieli kontrole. P. Zawal 
słyszała  wypowiedź  Ministra  Rolnictwa,  który  mówił,  że  takie  działanie  jest 
bezpodstawne.
P. Urbański wyjaśnił, że rozmawiał z kierownikiem ARiMR, który powiedział, że sprawa 
dotyczy 900 rolników z naszego powiatu.  Najpierw rolnik  musi  otrzymać  decyzję  po 
kontroli, która dokładnie wyjaśni o co chodzi, następnie jeśli się z nią nie zgadza może się 
od tej decyzji odwołać.

2. P. Urbański prosi o interwencję w sprawie dwóch znaków drogowych ostrzegawczych. 
Jadąc od Górnych Wymiarów w stronę Łęgu zniknął znak ostry zakręt w prawo, a jadąc w 
przeciwnym  kierunku  nie  ma  znaku  ostry  zakręt  w  lewo.  Zakręt  ten  jest  bardzo 
niebezpieczny  w  godzinach  wieczornych  i  nocnych,  należy  zgłosić  sprawę  do 
Powiatowego Zarządu Dróg.

3. P.  Janowska  pyta  czy  może  liczyć  na  pomoc  pracowników  interwencyjnych  w 
przedłużeniu ścieżki ekologicznej w Wielkich Łunawach.
P. Wójt odpowiedział, że oczywiście – Pan Kiljan ma się zgłosić do urzędu i na pewno 
uzyska pomoc. 

4. P. Sądel – Gredecka spytała, czy istnieje możliwość by naprawić drogę Nowe Dobra – 
Klamry koło P. Chachowskiego, ponieważ nie ma tam już właściwie szlaki a przejechanie 
tą drogą jest już właściwie niemożliwe.
P.  Wójt  powiedział,  że  ta  droga będzie naprawiana,  ponieważ w ostatnim czasie  były  
wymieniane przepusty.

5. P.  Mikrut,  zwrócił  uwagę  że  w  Klamrach  na  wysokości  P.  Sobieralskiego  zjazd  z 
remontowanej drogi powiatowej ma szerokość 4 m, po obu stronach zjazdu są dziury i to 
powoduje, że samochody ciężarowe mają problem by wjechać, należy zgłosić do PZD.
P. Wójt powiedział, że będzie w tej sprawie rozmawiał z dyrektorem PZD.

6. P.  Mikrut  poinformował  również,  że  P.  Drewek  z  Klamer  skarżył  się,  że  równiarka 
zgarnęła gruz, który oni nawieźli na drogę żeby mogli dojechać do swojej posesji.
P.  Sobieralski,  który  jest  sołtysem  Klamer  wyjaśnił,  że  zostało  to  zrobione  na  jego 
polecenie ponieważ zrobił się tam „wał” i trudno było przejechać. Potrzebny byłby tłuczeń 
na ten odcinek.

7. P.  Pasiński  pyta,  czy jest  możliwość by na drodze do P.  Śniadeckiego postawić znak 
ograniczający prędkość, ponieważ samochody jeżdżą tam bardzo szybko.
P. Wójt wyjaśnił, że raczej mija się to z celem, ponieważ tymi drogami jeżdżą tylko Ci,  
którzy tam mieszkają więc zagrażają sami sobie, a do oznaczeń i tak się nie stosują.

8. P. Kiełbasiewicz spytał o to na jakim etapie jest budowa ścieżki rowerowej i światłowodu,  
ponieważ jakieś 3 dni temu powiat frezował pnie, które przecież i tak będą musiały być 
usunięte.
P.  Wójt  powiedział,  ze  wyjaśniła  się  sprawa własności  działki  przy trasie  nr  1   i  ma  
nadzieje, ze sprawa niedługo ruszy z miejsca. Odbył się II przetarg na ścieżkę. Niestety 
będą wyjaśnienia omyłek. Prawdopodobnie do końca sierpnia odbędzie się przetarg na I 
etap.  Odbył  się  przetarg  na  II  etap,  ale  wartość  przekroczyła  wartość  kosztorysową, 
ponieważ był jeden zainteresowany. Najprawdopodobniej przetarg odbędzie się zimą.

Ad. 4.

Przedstawienie sprawozdania Wójt Gminy Chełmno i Komisji Rady Gminy Chełmno.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, do którego nie zgłoszono 
uwag.
P. Przewodniczący poprosił poszczególnych Przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań.
P. Kłos – sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów.
P. Janowska – sprawozdanie Komisji Spraw Socjalnych i Samorządowych.
P. Madej – sprawozdanie komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska.
P. Orzech – Komisja Rewizyjna.
Nie zgłoszono uwag do sprawozdań.

Ad. 5.
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Sprawozdanie  finansowe  jednostki  samorządu terytorialnego  oraz  sprawozdania  Wójta 
Gminy z wykonania budżetu Gminy Chełmno za 2010 rok:

1) Przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczącej 
sprawozdania Wójta Gminy Chełmno z wykonania budżetu gminy za 2010 rok.
(Zał. Nr 5)
P. Przewodniczący odczytał uchwałę nr 50/2011 Składu Orzekającego Nr 4 RIO. 
W uchwale Skład orzekający zaopiniował pozytywnie sprawozdanie z wykonania 
budżetu za 2010 rok.
2) Przedstawienie opinii Komisji Rady Gminy Chełmno. (Zał. Nr 6)
P. Przewodniczący przedstawił opinie Komisji Rady nt. sprawozdania.
3) Dyskusja.
P. Przewodniczący poprosił o pytania i uwagi do sprawozdania.
Nie zgłoszono uwag do sprawozdania.
4) Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego jednostki 
samorządu terytorialnego oraz sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu 
Gminy Chełmno za 2010 rok.(Zał. Nr 7)
P.  Przewodniczący  odczytał  uchwałę  i  poddał  ją  pod  głosowanie.  Wynik 
głosowania: 14 „za” na 14 obecnych na sesji.

Ad. 6.
Absolutorium:

1) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Chełmno w/s 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Chełmno. (Zał. Nr 8)
P. Przewodniczący odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi 
absolutorium.
2) Przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczącej 
wniosku  Komisji  Rewizyjnej  w/s  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy 
Chełmno. (Zał. Nr 9)
P.  Przewodniczący odczytał  uchwałę  nr  50a/2011 Składu Orzekającego Nr  4. 
Regionalna  Izba  Obrachunkowa  zaopiniowała  wniosek  Komisji  Rewizyjnej 
pozytywnie.
3) Dyskusja.
P.  Przewodniczący  poprosił  o  pytania  i  uwagi  nt.  udzielenia  Wójtowi 
absolutorium za 2010 rok.
Radni nie zgłosili pytań i uwag.
4) Uchwała w/s udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Chełmno (Zał. 
Nr 10).
P. Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie udzielenie Wójtowi absolutorium 
i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za” na 14 obecnych na sesji.

P. Przewodniczący udzielił głosu P. Wójtowi.
Głos  zabrał  P.  Wójt.  Serdecznie  podziękował  za  udzielone  absolutorium.  Jest  to  jednakże 
podsumowanie nie tylko jego pracy,  ale również radnych i  urzędników. Bardzo dziękuje za  
pomoc w realizacji budżetu.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2011 rok. (Zał. Nr 11).
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o przedstawienie korekty budżetu na 2011 rok.
P. Skarbnik wyjaśniła, że należy dokonać zmian w dochodach, ponieważ jest wiele wpłat za 
zajęcie pasa drogowego.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 8.
Uchwała w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Chełmno. (Zał. Nr 12)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o przedstawienie wieloletniej prognozy finansowej.
P.  Skarbnik  poinformowała,  że  prognoza  jest  bezpośrednio  związana  z  korekta  budżetu. 
Komisja Finansowa zaopiniowała ją pozytywnie. 
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”.
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Ad. 9.
Uchwała w sprawie ustalenia wysokości jednostkowej ceny wody na terenie Gminy Chełmno 
(Zał. Nr 13).
P. Skarbnik wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków, taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków podlegają zatwierdzeniu w drodze uchwały Rady Gminy.
 Komisja Finansowa i Komisja Rolna pozytywnie zaopiniowała pozytywnie propozycję Wójta 
czyli stawkę 2.45 zł netto za m3 wody. 
Celem pełnego pokrycia  kosztów konieczne jest  wprowadzenie wzrostu stawki za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę.
P. Orzech powiedział, że cena 2.65 brutto za m3 wody to stanowczo za dużo. 
P. Orzech spytał, czy ktoś negocjował cenę wody z miastem? Gmina pobiera wodę hurtowo, dla 
miasta to jest czysty zysk bez kosztów, wiec powinni dać cenę niższą – hurtową.
P. Wójt powiedział, że można uchwalić cenę taka jak jest w mieście, ale pod warunkiem, że 
inkasenci  nie  będą  brali  pieniędzy  za  spisywanie  liczników.  P.  Wójt  spytał  czy  2.5  gr  za 
wiaderko wody to dużo?
P.  Wójt  powiedział,  że  są  monitorowane  stany głównych  liczników i  nic  nie  wskazuje  na 
wycieki.  Są urządzenia, które wykrywają  wycieki  ale koszt  takiego urządzenia to 40 tys  zł.  
Może uda się wynająć firmę, która takie urządzenie posiada.
P.  Urbański  powiedział,  że  zawsze  temat  ceny  wody  był  kontrowersyjny.  Argument  Pana 
Orzecha o negocjacjach z miastem nt. ceny jest bardzo dobry. 
P. Wójt powiedział, ze była już taka rozmowa z burmistrzem i nie chce on słyszeć o takich 
propozycjach.
P. Przewodniczący powiedział, że miasto dobrze zdaje sobie sprawę z tego, że są monopolistom 
a gmina nie ma innego wyjścia i musi kupować wodę od nich.
Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 
„za”, 1 „przeciw”

Ad. 10.
Uchwała  w  sprawie  udzielania  dofinansowania  do  poniesionych  kosztów  na  budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków budżetu Gminy Chełmno. (Zał. Nr 14)
P. Przewodniczący poprosił P. Zawadzińskiego o wyjaśnienie, dlaczego uchwała po raz drugi 
znalazła się tematem obrad rady.
P. Zawadziński  wyjaśnił,  ze RIO zakwestionowało zapis §4 mówiący o wejściu uchwały w 
życie z mocą od 1 stycznia 2010 roku. Zapis taki może znaleźć się jedynie w treści regulaminu, 
tak więc zostało to zmienione i w treści regulaminu został wprowadzony zapis o przyjmowaniu 
wniosków za ostatnie 18 miesięcy.
Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za na 
13 obecnych podczas głosowania.

Ad. 11.
Uchwała w sprawie udzielania dofinansowania do poniesionych kosztów usuwania azbestu ze 
środków budżetu Gminy Chełmno. (Zał. Nr 15)
P. Przewodniczący poprosił P. Zawadzińskiego o wyjaśnienie do uchwały.
P. Zwadziński powiedział, że sprawa dotyczy tego samego zapisu co w poprzedniej uchwale. 
Został on zawarty w treści regulaminu.
Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 
„za” na 13 obecnych podczas głosowania.

Ad. 12.
Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  zbycie  nieruchomości  położonej  w  Podwiesku  w 
drodze bezprzetargowej. (Zał. Nr 16)
P. Przewodniczący poprosił P. Kosińską o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.
P. Kosińska poinformowała, że Pani Katarzyna Narolska zwróciła się z wnioskiem o sprzedaż 
przedmiotowej działki w celu lepszego zagospodarowania działki przylegającej stanowiącej jej 
własność. Nieruchomość oznaczona w ewidencji gruntów jako działka 138/3 o pow. 0,0081 ha 
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stanowi  drogę.  Działka  ta  poprawi  warunki zagospodarowania  nieruchomości 
przyległej tj. dz. 76/1 w Podwiesku, stanowiącej własność Pani Katarzyny Narolskiej.
Radni nie zgłosili pytań i uwag do uchwały.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”.

Ad. 13.
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Kałdusie w drodze 
bezprzetargowej (Zał. Nr 17).
P. Przewodniczący poprosił P. Kosińską o uzasadnienie uchwały.
P. Kosińska wyjaśniła, że P. Daniel Kühfeldt wystąpił z wnioskiem o sprzedaż działki nr 39/1 w 
Kałdusie,  która  jest  niezagospodarowana  i  bezpośrednio  sąsiaduje  z  działką  38/1,  na  której 
wnioskodawca zamierza wybudować dom. Nieruchomość oznaczona w ewidencji gruntów jako 
działka nr 39/1 o pow. 0,0300 ha, sklasyfikowana jest jak rola klasy IIIa. Działka ta poprawi  
warunki zagospodarowania nieruchomości  przyległej tj.  dz. nr 38/1 w Kałdusie, stanowiącej 
własność Pana Daniela Kühfeldt.
P. Przewodniczący poprosił o pytania i uwagi. Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał tekst uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 14.
Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej w Starogrodzie (Zał. Nr 18).
P. Wójt wyjaśnił, że Sołectwo Starogród potrzebuje tą działkę po to by rozbudować remizę OSP 
oraz wybudować  Salę Wiejską.  Działka ma być  sfinansowana 50-50 z gminą.  Koło remizy 
znajduje się działka,  właściciele wyrażają  wolę jej zamiany na działkę koło byłego ośrodka 
zdrowia.
P. Kosińska dodała, że Sołectwo dokona zamiany, jeśli na działkę koło remizy uda się pozyskać 
warunki zabudowy.
P.  Urbański  spytał  czy właściciele działki  koło remizy zdaja  sobie  sprawę,  że  działka koło 
ośrodka jest większa i może zdarzyć się tak, że będą musieli dopłacić różnicę w wartości?
P.  Kosińska  powiedziała,  że  zostali  o  tym  poinformowani  i  ich  ostateczna  decyzja  będzie 
podjęta po wyszacowaniu działek.
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”.

Ad. 15.
Sprawozdanie  z  realizacji  planu  finansowo  –  rzeczowego  Gminnej  Komisji  Profilaktyki  i  
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Chełmnie w 
2010 roku. (Zał. Nr 19)
P.  Wójt  usprawiedliwił  nieobecność  przewodniczącej  Gminnej  Komisji  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii.
P. Wójt sam przedstawił radzie sprawozdanie GKPiRPAorazPN. Poprosił o ewentualne pytania.
P.  Urbański  powiedział,  ze  jest  błąd  w  obliczeniach  przedstawionych  w  nagłówku 
sprawozdania. 
P. Wójt powiedział, że przekaże tą uwagę P. Przewodniczącej.
Nie zgłoszono więcej pytań.

Ad. 16.
Sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy  Gminy  Chełmno  z  organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie oraz ze stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego w 
2010r. (Zał. Nr 20).
Sprawozdanie przedstawił P. Przewodniczący. Poprosił o pytania.
Radni nie zgłosili uwag.

Ad. 17.
Informacja Wójta Gminy Chełmno nt. umorzeń i zastosowanych ulg w spłacaniu należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Chełmno wg stanu na 
dzień 31 grudnia 2010 roku. (Zał. Nr 21)
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P.  Przewodniczący  poprosił  P.  Wójta  o przedstawienie sprawozdania.
P. Wójt wyjaśnił, że Wójt udzielił umorzeń ze względu na zeszłoroczna powódź.
Radni nie zgłosili uwag.

Ad. 18.
Czynności końcowe obrad:

P. Przewodniczący powiedział, że P. Sądel – Gredecka zgłosiła wniosek o to by Sesje 
Rady Gminy odbywały się w godzinach późniejszych ok. godz. 13.00. Prosi by wziąć 
pod  uwagę,  że  są  radni,  którzy  pracują  zawodowo  i  sesja  o  godz.  10.00 
dezorganizuje dzień pracy.
P. Urbański pyta o podanie konkretnych godzin w jakich miałaby być sesja.
P. Sądel – Gredecka powiedziała, że jeśli  byłaby to nawet 12.00 ułatwiłoby to jej 
zwolnienie się z pracy.
 P. Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycje by sesje rozpoczynały się o 
godz. 12.00. Wynik głosowania: 4 „za”, 6 „przeciw”, 4 „wstrzymujące”.

Nie zgłoszono więcej spraw.
Na tym obrady VI Sesji zakończono.

Protokolant
............................
Chełmno, dnia 15.06.2011 roku.
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